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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az interpelláció címe: "Hogyan segíti az infláció letörését a kötelező élelmiszerakciók 
bevezetése?" 

        



Tisztelt Miniszter Úr! 

A háború és az elhibázott brüsszeli szankciós politika Európa szerte eddig nem látott inflációhoz 
vezetett. A Kormány célja - nagyon helyesen -, hogy a szankciók sújtotta gazdasági helyzetben is 
megvédje a családokat, a nyugdíjasokat, a teljes foglalkoztatást, továbbá kivédje a recessziót és év 
végére egy számjegyűre csökkentse az inflációt. 

A Kormány ennek érdekében folyamatosan újabb eszközöket vezet be, a korábban meghozott 20 
intézkedésen túlmutatóan a Gazdasági Versenyhivatallal egy közös online árfigyelő rendszert, a 
fogyasztóvédelmi hatósággal pedig egy olyan adatbázist hoz létre, amelyekkel a verseny fokozása 
érdekében célzottan figyeli és bemutatja a termékek árváltozását. Emellett szakmai egyeztetéseket 
folytat a legfontosabb terméktanácsok vezetőivel az egyes élelmiszer-alapanyagok árváltozása mögötti 
folyamatok pontos feltárása érdekében. 

Az elmúlt időszakban a kormány számos intézkedésen túl a magyar családok védelmében új 
inflációellenes intézkedésről döntött, melynek következtében a jelentősebb bevétellel rendelkező 
boltokat rendszeres akciók meghirdetésére kötelezi. 

Ennek értelmében június 1-j étől elindult a kötelező akciózás a kereskedelmi üzletekben a háborús és 
szankciós áremelkedés miatt megnövekedett élelmiszerárak visszaszorítására. A vásárlók 
szempontjából a legfontosabb az, hogy minden héten a rendelkezésükre áll egy olyan 20 termékből álló 
akciós árú élelmiszerkosár az adott boltokban, amelyet az előző hónaphoz képest sokkal olcsóbban, de 
legalább 10 százalékkal csökkentett áron vásárolhatnak meg a legnépszerűbb élelmiszerek közül. 

A vásárlók érdekében az új intézkedéstől azt várjuk, hogy az árak csökkentésével és a versenyhelyzet 
fokozásával megállítható a túlárazás és a spekuláció, így már a közeljövőben tovább mérséklődhet a 
szankciós infláció. Ahogy eddig is, mind a fogyasztóvédelem, mind a Gazdasági Versenyhivatal részéről 
folyamatosak és szigorúak lesznek az ellenőrzések. 

Tisztelt Miniszter Úr! 

A már bevezetett intézkedések működnek, így az infláció tetőzött és csökkenésnek indult. A kötelező 
akciózás, valamint a júliusban induló online árfigyelő rendszer pedig az árak mérséklésén, a verseny 
fokozásán keresztül ahhoz fog jelentősen hozzájárulni, hogy az infláció csökkenése az év hátralevő 
részében drasztikusabbá váljon. 

Mindezek alapján kérdezem tisztelt Miniszter Urat, hogyan segíti az infláció letörését a kötelező 
élelmiszerakciók bevezetése? 

Budapest, 2023.06.07. 
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